23 August 2002

Travel

Mr. Y.K. Huang, Ms. C.H. Chang and Ms. J.C. Shieh, 26–30 August, to Bangkok, Thailand, to monitor the “Collection, Conservation and Utilization of Indigenous Vegetables Project”; Ms. C.H. Chang and Ms. J.C. Shieh, 2–6 September, to Dhaka, Bangladesh, to monitor the “Collection, Conservation and Utilization of Indigenous Vegetables Project.”
Dr. S. Shanmugasundaram, 31 August–12 September, to India, to monitor the vegetable soybean in Tamil Nadu; to discuss the status of chili project in Delhi; to monitor and discuss the Department of International Development-funded Mungbean Project in Punjab.

- Source: Yvonne Ting/DAO

visitors

Hon. Hassan Sallah, Secretary of State for Agriculture, Gambia, Mr. Alphu Jain Marong, Principal Agricultural Officer, Programmes and Project Units, Department of State for Agriculture, and Mr. Baba Galleh Jallow, Project Manager of Kuntaur Irrigated Rice Development, Department of State for Agriculture, will visit the Center on Thursday, 29 August. They will be accompanied by Mr. H.E. Li, Secretary, Department of African Affairs, Ministry of Foreign Affairs, ROC.

我友邦甘比亞共和國農業部薩爾拉部長、農業部綜合計劃科科長馬諾先生、農業部Kuntaur水稻發展計劃經理賈羅先生，8月29日（星期四）將在外交部李小恩秘書陪同下到本中心參觀。

- Source: Melody Ho/ODA

A group of 10 professors from the Faculty of Plant Protection, Yunnan University, PRC, led by Prof. Chang Chung-yi, will visit the Center on Friday, 30 August. They will be accompanied by a professor from National Taiwan University.

中國大陸雲南大學植保學院張中義教授一行十人，在台灣大學農學院教授陪同下將於8月30日（星期五）到本中心參觀。

- Source: Y.H. Huang/TPS/Program III

BMZ ANNOUNCES UPDATED VERSIONS OF GUIDELINES FOR TARGETED FUNDING AND POSTDOC PROGRAMS

Bundesministerium für wirtshaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ) recently distributed the updated versions of its targeted funding and postdoctoral program funding guidelines in PDF format for organizations interested in applying for grants. The CTO has placed these three PDF files on the server for people to download. They can be accessed by typing the following links into your browser:
http://www.avrdc.org.tw/dl/BMZ_Guidelines_2002-08.pdf

http://www.avrdc.org.tw/dl/PostDoc_Guidelines_2002-08.pdf

http://www.avrdc.org.tw/dl/Letter_New_BMZ_Guidelines.pdf

- Source: ODG

SEMINAR ANNOUNCEMENT
Speaker
:
Dr. Takanori Sato（佐藤隆德）



Associate Geneticist, Genetic Resources and Seed Unit, AVRDC
Title
:
Evaluation and characterization of indigenous leafy vegetables
Time
:
1500–1630 hours, Thursday, 29 August 2002 (Coffee will be served afterwards)
Venue
:
Conference Room I, 2nd floor, Chandler Hall
All are welcome!

- Source: Teresa Liang/Program I

MESSAGE FROM old friends of AVRDC
During the recently held ISHS Congress in Toronto, Canada, Dr. Tsou had the pleasure of meeting with several former AVRDC scientists and old friends and would like to relay their regards to everyone at the AVRDC from Drs. Park Hyo-Guen, Mike Sun, David Tay and Kim. They fondly remembered their work with many here in the past and wish everyone the best in the future.

- Source: ODG

New chairman of TRAfvfm

Mr. Liu Kuei-ping has been appointed as the new Chairman of the Taiwan Regional Association of Frozen Vegetable and Fruit Manufacturers, effective 8 August 2002.

台灣區冷凍蔬果工業同業工會新任理事長劉貴坪先生已於8月8日接篆視事。

- Source: CTO

farewell

Mr. Chen Ching, Farm Laborer, Technical Service Office, DAO will retire on 29 August. Mr. Chen joined the Center on 29 April 1985. We express our deep appreciation for his hard work during those years with the Center. We wish him good health and much happiness.
技術服務科陳井先生即將在本月29日退休，感謝他多年來對亞蔬辛勤的付出，祝福陳先生身體健康精神愉快！

- Source: Felisa Wang/DAO

Shanhua Beer Festival This Weekend

The Cheng Kung Brewery in Shanhua has announced that this Saturday, 24 August, it will hold a special meal and festival. The festival will begin at 8:30 am and will offer music, singing, traditional folk art exhibitions and more. Since it is a beer festival, free beer will be available to all who show up. Food in the form of traditional Chinese snacks will also be available, but as they will be provided by private vendors, they will not be free-of-charge. However, around NT$100 should be enough to buy snacks throughout the afternoon. The event will end around 3:30 pm.
台灣味之讚活動將登場善化啤酒場各類啤酒免費品嚐－台灣菸酒公司善化啤酒場將在8月24日上午8點30分起至下午3點時30分舉辦台灣味之讚地方文化巡禮活動，並首次推出啤酒大餐，以台灣生啤酒入菜。備有台灣啤酒、生啤酒、洋基啤酒及各類啤酒雞尾酒、啤酒麵包等免費品嚐。除免費喝啤酒外，也有付費的各式台灣小吃攤，表演活動包括了有國樂、爵士樂、民族舞蹈、歌仔戲、世界民俗舞蹈及洄瀾舞集等原住民舞蹈演出，另外還有台語說唱藝術、台灣兒歌以及民俗療法義診活動。

- Source: Recreation and Social Committee
dancing class

No Dancing Class This Week－There will be no dancing class on Tuesday, 27 August since much of the class will be playing volleyball at that time. The class will resume on Tuesday, 3 September.
New Dancing Class－There will be a new dancing class held on Tuesdays at noontime. The class will be held on 10 dates, from 10 September to 12 November. The fee is NT$300. This new class will focus on the cha cha. Please contact Mandy Lin (ext. 564) to sign up. Everyone is welcome to join!
下週二（8月27日）舞蹈課程因排球賽順延至9月3日。自9月10日起至11月12日，每週二中午的國際標準舞又要開新班囉！舊雨新知請儘速向林麗珠（分機564）報名，10堂課的費用每人300元，這次的課程以教跳恰恰為主。

- Source: Tom Kalb

congratulations

[image: image1.jpg]


Congratulations go out to AVRDC summer student, Ms. Chen Kuan-ling, Department of Food Science, Tunghai University, who won the championship of the College/University Food Creative Competition sponsored by President Enterprises Company.

恭喜本中心暑期生東海大學食品科學系陳冠伶領軍之創作－化濃妝的魚鬆，參加統一企業公司主辦的第二屆「大專院校食品創意競賽」奪得創新組冠軍。

- Source: CTO

AVRDC VOLLEYBALL TOURNAMENT
Two days have passed so far of the AVRDC Volleyball Tournament and there have been some exciting matchups in the Men's and Women's Divisions. In the Men's Division, the M1 Team, comprised of several staff form the Entomology Unit, coasted to two consecutive victories on Wednesday and Thursday (versus M3 Mega-cool, 25-17, 25-14; versus M2, 25-20, 25-16), while in the Women's Division, the W1 Team, also stocked with several Entomology Unit staff, has walked away with two victories (versus W2, 23-25, 25-14, 15-5; versus W3 Mega-cool, 25-13, 21-25, 15-8). Friday, 23 August will have one men's match, M2 vs. M3 Mega-cool. On Monday, 26 August, the women will play as W2 takes on W3. Mixed Division matches will be on Tuesday, 27 August, and championship matches will be held at activity time on Wednesday, 28 August. Please refer to schedules distributed to AVRDC staff earlier this week. Good luck to all teams in remaining matches!

已進行兩天的排球賽仍持續發燒中，男子組女子組都分別有相當不錯的表現，在男子組方面，由部分昆蟲組同仁組成的M1，星期三和星期四的比賽中連續獲得兩場勝利（對抗M3比數為：25-17, 25-14;與M2對壘比數是：25-20, 25-16）。女子組的戰況也是非常激烈，由昆蟲組組成的W1趾高氣昂地贏得兩場勝利（比數為：23-25, 25-14, 15-5打敗W2; 又以25-13, 21-25, 15-8氣走W3）。8月23日（星期五）由M2出戰M3，8月26日（下週一）的賽程是女子組的W2與W3一決勝負，男女混合賽將於8月27日（星期二）開打，冠軍賽在8月28日（星期三）下午的運動時間舉行，精彩可期千萬不要錯過！

- Source: Recreation & Social Committee

TAINAN MOVIE TICKET PRICES SURVEYED
Dr. C.H. Ma of the Crop and Soil Management Unit recently conducted a survey of the ticket prices of the three new movie theaters in Tainan City and would like to share her findings with AVRDC staff. The results were: 1. Warner Village (Tel: 600-5566): Group tickets are available for 100 persons, each ticket costing NT190 for adults or children, and are valid for six months. Group tickets are also available for 10 persons which includes 10 coupons for a free drink, popcorn and bread, with a total cost of NT2,400 (NT 190 per ticket). Each food coupon (NT50 each) counts towards the purchase of drinks, popcorn or bread, which is a bargain as these items would cost more than NT$100 without the coupon. 2. Paramount-UCI: (Tel: 303-1260) Ticket prices for adults are NT 260, for students are NT240, and shows before noon are NT200. Group tickets are available for 100 persons, with each ticket costing NT190 for adults or children. Group tickets can be purchased for 20~50 persons, each ticket costing NT210 and are valid only until the end of this year. For people who buy tickets with a Mitsokoshi Department store credit card, the ticket prices are NT210 each, but there is a maximum of 4 tickets for each purchase. 3. Ambassador Theater: (Tel: 234-7166) Group tickets are available for 100~199 persons, with each ticket costing NT190 with 10 free coupons for a drink and popcorn, and group tickets also available for 20~99 persons, with each ticket costing NT200 with 5 free coupons for a drink and popcorn. The valid period can be negotiated it appears, but usually tickets may be good for between 3~6 months. Please contact Ambassador General Manager, Mr. Lee (ext. 667), for more information.
康委會的馬清華博士最近對大台南地區新開幕的電影院票價做了調查和大家分享－1.華納威秀（電話600-5566）：100人（包括大人及小孩）的團體票每張190元，期限是6個月。也可購買2400元的10人團體票（票價每張190元），但必須同時購買價值超過100元的點心點券10張（每張50元），可兌換飲料、爆米花或麵包。2.派拉蒙影城（電話303-1260）：一般的全票260元，學生票240元，早場票價200元。100人的團體票只要190元，20–50人的團體票每張210元，期限至今年年底。持新光三越信用卡購票每張票只需210元，但一次限購4張。3.國賓影城（電話234-7166）：100–199人的團體票每張190元，附贈10張飲料及爆米花點券。20–99人的團體票每張200元，附贈5張飲料及爆米花點券，使用期限可再商議，通常是3–6個月。欲知詳情可洽國賓影城李經理（電話234-7166分機667）。

- Source: Dr. CH Ma, Recreation & Social Committee

	
	Weather Summary (15–21 August 2002)


	

	
	
	

	
	Temperature ((C)
	Max
	
	Min.
	
	Monthly precipitation record (mm)


	
	

	
	Absolute
	35.4
	
	25.9
	
	Accumulation to date
	19.0
	

	
	Weekly mean
	34.5
	
	26.3
	
	Normal (August)
	416.7
	

	
	Normal (August)
	32.2
	
	24.5
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	
	Yearly precipitation record (mm)
	
	

	
	Relative humidity (%)

	98.4
	
	59.1
	
	Accumulation to date
	704.0
	

	
	Evaporation (mm)
	
	35.9
	
	
	Normal (January to August)
	1535.1
	























